



CHCA connect

CHCA Spotlight

CHCA Participates in PCCC's Breakfast on the Hill to Advocate for Continued Federal Investment in Palliative Care in Canada

CHCA was pleased to help plan and deliver the [Palliative Care Coalition of Canada's](#) (PCCC) *Breakfast on the Hill* advocacy event, held in Ottawa last Wednesday, November 19th. Hosted in collaboration with fellow PCCC members, the event brought together CHCA members, health leaders, care providers, caregivers, and policymakers to underscore the need for continued federal investment to support the implementation of the [Framework on Palliative Care in Canada](#). Stay tuned for next month's newsletter, where we'll share a deeper look into the event.

Parliamentary Petition for Palliative Care in Canada

CHCA is a proud member of the Palliative Care Coalition of Canada (PCCC), a group of more than 30 national organizations dedicated to improving palliative care for everyone in Canada. We believe that, to achieve high-quality palliative care for all Canadians, we need a well-funded, sustainable national strategy - one that recognizes home-based palliative care as a priority within that plan. To that end, the PCCC's advocacy committee has launched a parliamentary petition calling on the federal government to renew its commitment to palliative care by investing an additional \$29.8 million to continue implementing the Framework on Palliative Care in Canada.

[Sign the petition](#)

Discover the Future of Health Care at Home

November 27, 2025 | 8:30 a.m. - 4:30 p.m. ET | OMNI King Edward Hotel, Toronto

Join us at the 2025 Home Care Ontario Symposium: *Home Care for the Future* - where compassion meets strategy, and where Ontario's next health care chapter begins. Fiona Deller, CEO of CHCA, will be moderating a panel with some of our members on evidenced innovation in home care. We hope to see you there.

[Register now](#)

Member Showcase

Care Where It Matters Most: At Home with NHI Nurses

Nursing & Homemakers Inc.

NHI Registered Nurses deliver advanced, compassionate care in the comfort of clients' homes. From ventilator and BiPAP management to precise medication administration, they ensure complex needs are met safely. By addressing health concerns early, NHI nurses reduce hospital visits and empower clients to maintain independence and quality of life.

[Learn more](#) or email staffing@nhihealthcare.com

Global Wound Care Thought Leaders Deliver the 2026 Webinar Series

Perfuse Medtec

Dr. Michael Stacey, Dr. R. Gary Sibbald, Professor Keith Harding, and Dr. Robyn Evans Perfuse Medtec Inc in partnership with CHCA and Nurses Specialized in Wound Ostomy Continence Canada (NSWOCC) will be offering a 2026 webinar series. Four internationally recognized wound clinicians will discuss wound care strategies for lower limb care. Topics and final dates to be announced in December.
To be kept informed email: info@perfusemedtec.com

Saint Elizabeth Foundation Launches National Centre for Equity and Innovation in End-of-Life Care

Saint Elizabeth Foundation

After seven years of working directly with vulnerable populations and creating innovative care models to deal with complex health issues, Saint Elizabeth Foundation is ready to bring its depth of experience to the end-of-life care space nationally and internationally through the National Centre for Equity and Innovation in End-of-Life Care.

[Learn more](#) or email foundation@sehc.com

Two Leading Canadian Social Enterprises Are Partnering to Support the Well-Being of Canadian Employees

SE Health

Earlier this year, SE Health proudly partnered with GreenShield, introducing Canada's first Caregiver Benefit. This innovative program provides employees caring for parents and grandparents with free professional support with daily tasks, helping balance work and family responsibilities. Through this initiative, SE Health continues to champion community empowerment and the well-being of employees.

[Learn more](#)

A Guide for Advancing Person-Centered Care as Home Care Becomes More Complex and Healthcare Becomes More Integrated

VHA Home Healthcare

As healthcare becomes more integrated, interprofessional collaboration has become increasingly important, particularly in home healthcare. To support this need, VHA Home HealthCare developed an Interprofessional Collaboration Competency (IPCC) Framework which offers a clear model for others in the sector.

[Read more](#)

Enhanced Care Coordination in Special Care Homes

Medavie Health Services New Brunswick

The Extra-Mural Program delivers an innovative care coordination model for Special Care Homes in New Brunswick. Through close collaboration with residents and staff, our skilled nursing team provides comprehensive assessments and tailored care plans. This proactive approach ensures timely support, expert guidance, and seamless integration, helping residents thrive in their home environment.

Contact: Valerie Levesque, Manager of Enhanced Care Coordination in SCH,

Valerie.levesquea@extramuralnb.ca

Advanced Glucose Monitors in Manitoba Home Care

Shared Health Manitoba

In August 2025 Shared Health introduced the provincially approved clinical guideline *Advanced Glucose Monitors in the Home Care Setting* which aims to enhance and standardize the use of advanced glucose monitors in Home Care. It provides comprehensive support for eligible clients who require assistance with these devices, ensuring the delivery of safe, high-quality care.

Contact: Sue Lotocki (she/her/hers), Provincial Program Director - Primary Care, Home, Community & Palliative Care, Shared Health Manitoba, slotocki@sharedhealthmb.ca

Smart Homecare in Action: A New Program for Safer Aging at Home

Equinoxe

Equinoxe LifeCare and OROT (CIUSSS West-Central Montreal) are partnering on an 18-month government-funded study using acoustic AI sensors to detect early signs of health decline in seniors living at home. Combined with rapid-response care services, this program aims to reduce hospitalizations and support safe, independent aging in place.

[Learn more](#) or contact info@equinoxe.ca

Each of the following TeleECHO clinics qualify for 1 Mainpro+® Certified Activity credit.

Coordinating Transitions in Complex Dementia and Multimorbidity Cases

November 26, 2025 | 12:00 pm – 1:00 pm ET

Caring for individuals living with dementia and multiple chronic conditions often means managing frequent transitions across care settings. Coordinating these transitions well is key to ensuring continuity, reducing stress, and supporting better outcomes for patients and families.

Join us as Dr. Ivy Oandasan, Carin MacInroy, and Amanda Gerrits share practical strategies to improve communication, strengthen collaboration, and ensure continuity across home and primary care.

[Learn more and register now](#) | [Download the case study](#)

Strengthening Integrated Care Planning with interRAI-HC and CAPs

December 3, 2025 | 12:00 pm – 1:00 pm ET

Integrated care planning relies on consistent assessment data. This clinic explores how interRAI-HC and Collaborative Action Points (CAPs) help interdisciplinary teams co-create care plans aligned with each individual's needs and goals.

Join Dr. John P. Hirdes, Katarina R. Busija, and Leslie Eckel as they share practical strategies to improve collaboration and communication.

[Learn more and register now](#)

Navigating Autonomy and Safety in Complex Care

December 10, 2025 | 12:00 pm – 1:00 pm ET

Balancing client autonomy with safety is a key challenge in dementia care. This clinic shows how legal and ethical frameworks, including capacity, consent, and duty to act, guide person-centred decision-making.

Join Dr. Kerry Bowman and Olesya Kochetkova as they share strategies to navigate ethical tensions, foster shared responsibility, and build trust.

[Learn more and register now](#) | [Download the case study](#)

Assessing Frailty in Complex Care: Balancing Risk, Judgment, and Care Planning

January 21, 2026 | 12:00 pm – 1:00 pm ET

Frailty assessment is more than scoring, it's a conversation that informs person-centred care. This session explores how the Pictorial Fit-Frail Scale (PFFS) supports meaningful assessment, the role of professional judgment, and how understanding older adults' perceptions of risk enhances care planning.

Join Dr. Kenneth Rockwood and panelists as they share strategies to reduce stigma, increase engagement, and support respectful, proactive decision-making across home and primary care.

[Learn more and Register](#)

In Case You Missed It

Supporting Family Caregivers in Home Care

Family caregivers are vital to helping seniors age safely at home, yet their responsibilities can be overwhelming. This article explores practical ways to support them - through respite services, financial resources, and emotional care - so caregivers can continue providing compassionate support while maintaining their own well-being.

[Read the article](#)

Get Involved



Join Canada's Call for an Inclusive, Trustworthy National AI Strategy

The Government of Canada has launched a 30-day consultation to inform the country's next national AI strategy. Civil society groups are calling for a more inclusive, principles-based process. Sign the open letter and add your organization's logo to ensure Canada's AI future reflects all Canadians.

[Sign the letter](#)

Help Inform Aging with Dignity in Long-Term Care

The Canadian Institute for Health Information (CIHI) is developing a new set of indicators to measure aging with dignity, to be released in early 2026. To support this work, CIHI has partnered with PRA Inc. to conduct virtual focus groups in November 2025. Insights from LTC staff and administrators, residents of LTC, and family members or caregivers of LTC residents will help ensure that the indicators truly reflect lived realities, preferences, and values.

[Make your voice heard and help inform the future of long-term care](#). Questions? Contact indicators@cihi.ca

National Grand Rounds Programme to Support Palliative Care Professionals

McGill Palliative Care is launching a National Grand Rounds Programme to support palliative care professionals across Canada. The program provides access to the latest research, innovative practices, and strategies to address critical challenges in the field. Ten lectures per year will be offered in-person and online via Zoom, fostering knowledge-sharing and collaboration nationwide.

[Learn more](#)

Integration of Internationally Educated Nurses in Ontario: Employers' Perspectives

This project aims to examine the perspectives of healthcare employers across Ontario regarding the impacts of the CNO's registration reforms and the challenges that exist to improve the integration of IENs into practice. The project seeks to understand issues that employers are experiencing with the readiness of IENs to practice in Ontario and to identify solutions to address those issues.

For more information or to express your interest in participating, please email Audrey Kruisselbrink, Research Coordinator, akruisse@uottawa.ca

To explore sponsorship opportunities with the Canadian Home Care Association newsletter, please reach out to chca@cdnhomecare.ca

The Canadian Home Care Association (CHCA) advances excellence in home care through leadership, advocacy, awareness and knowledge. On behalf of our membership across Canada we work to promote our vision of accessible, responsive home care and community supports which enable people to stay in their homes with safety, dignity and quality of life.





ACSSD Spotlight

L'ACSSD participe au Petit Déjeuner sur la Colline de la CCSP afin de plaider pour que le fédéral continue d'investir dans les soins palliatifs au Canada

L'ACSSD était fière de pouvoir aider à organiser et à faciliter l'évènement du Petit Déjeuner sur la Colline de la [Coalition canadienne des soins palliatifs](#), tenu le mercredi 19 novembre dernier à Ottawa. Présenté en collaboration avec d'autres membres de la CCSP, cet évènement a réuni des membres de l'ACSSD, des leaders en santé, des fournisseurs de soins, des soignant.e.s et des décideur.euse.s politiques pour souligner la nécessité que le fédéral continue d'investir afin de soutenir l'implémentation du [Cadre sur les soins palliatifs au Canada](#). Plus d'informations dans l'infolettre du mois prochain, où nous détaillerons cet évènement.

Pétition parlementaire pour les soins palliatifs au Canada

L'ACSSD est un membre fier de la Coalition canadienne des soins palliatifs (CCSP), un regroupement de plus de 30 organisations nationales qui sont engagées dans l'amélioration des soins palliatifs pour tout le monde au Canada. Nous croyons que le moyen d'atteindre des soins palliatifs de haute qualité pour tout.e.s les canadien.ne.s est d'avoir une stratégie bien financée, durable et nationale, et que cette stratégie doit avoir comme priorité les soins palliatifs à domicile.

Pour ce faire, le comité de sensibilisation de la CCSP a lancé une pétition parlementaire qui appelle le gouvernement fédéral à renouveler son engagement envers les soins palliatifs en investissant 29.8 millions de dollars en plus afin de continuer à implémenter le Cadre sur les soins palliatifs au Canada.

[Signez la pétition](#)

Découvrez l'avenir des soins à domicile

27 novembre, 2025 | 8h30 – 16h30 Heure de l'est | OMNI King Edward Hotel, Toronto
Rejoignez-nous pour l'édition 2025 du Home Care Ontario Symposium : *Home Care for the Future* – là où compassion et stratégie se retrouvent, et là où le prochain chapitre des soins de santé en Ontario commence. Fiona Deller, PDG de l'ACSSD, sera modératrice d'une table ronde comprenant plusieurs de nos membres et portant sur l'innovation en soins à domicile. Nous espérons vous avoir parmi nous.

[Enregistrez-vous](#)

Mise en valeur des membres

Des soins là où il les faut : À domicile avec les infirmier.ère.s NHI Nursing & Homemakers Inc.

Les infirmier.ère.s autorisé.e.s de NHI fournissent des soins avancés et empathique dans le confort du domicile des client.e.s. Allant de la gestion de ventilateurs et de BiPAP à l'administration précise de médicaments, iels assurent que les besoins complexes soient adressés en sécurité. En répondant aux besoins de santé de manière proactive, les infirmier.ère.s NHI réduisent les visites hospitalières et permettent aux client.e.s de

conserver indépendance et qualité de vie.

Apprenez-en plus, ou envoyez un email à staffing@nhihealthcare.com

Les leaders globaux en soins de plaies présentent la série webinaire 2026

Perfuse Medtech

Dr. Michael Stacey, Dr. R. Gary Sibbald, Professeur Keith Harding et Dr. Robyn Evans Perfuse Medtech, en partenariat avec l'ACSSD et Infirmières spécialisées en plaies, stomies et continence Canada (ISPSCC) offriront une série webinaire pour 2026. Quatre cliniciens reconnus mondialement discuteront de stratégies pour les soins de plaies aux membres inférieurs. Les sujets et les dates seront annoncés en décembre. Pour plus d'informations, veuillez contacter : info@perfusemedtec.com

La Saint Elizabeth Foundation lance le Centre national pour l'équité et l'innovation en soins de fin de vie

Saint Elizabeth Foundation

Après sept ans de travail en proximité de populations vulnérables et de création de modèles de soins innovants qui cherchent à résoudre des problèmes de santé complexes, la Saint Elizabeth Foundation se voit prête à partager la profondeur de son expérience en soins de fin de vie sur le plan national et international par le biais du Centre national pour l'équité et l'innovation en soins de fin de vie.

Apprenez-en plus ou contactez-les par email : foundation@sehc.com

Deux entreprises canadiennes phares dans le milieu social rentrent en partenariat afin de soutenir le bien-être des employé.e.s au Canada

SE Health

Cette année, SE Health a été fier de rentrer en partenariat avec GreenShield pour présenter le premier régime pour les aidant.e.s au Canada. Ce programme innovant donne un soutien gratuit pour les tâches quotidiennes aux employé.e.s qui sont chargé.e.s de parents et de grand-parents. Grâce à cette initiative, SE Health continue à avancer l'autonomie des communautés et le bien-être des employé.e.s.

Apprenez-en plus

Un guide pour faire évoluer les soins centrés sur la personne en vue des complexités croissantes des soins à domicile et de l'intégration des soins de santé

VHA Home Healthcare

Étant donnée la croissance de l'intégration des soins de santé, la collaboration interprofessionnelle devient de plus en plus importante, particulièrement pour les soins à domicile. Afin de répondre à ce besoin, VHA Home HealthCare a développé un Cadre des compétences en matière de collaboration interprofessionnelle (CCIP) qui présente un modèle clair pour les autres personnes travaillant dans le secteur.

Plus d'informations

La coordination de soins améliorés dans les foyers de soins spéciaux

Services de Santé Medavie Nouveau-Brunswick

Le programme Extra-Mural présente un modèle innovant de coordination de soins pour les foyers de soins spéciaux au Nouveau-Brunswick. Grâce à une collaboration étroite avec les résident.e.s et l'effectif, notre équipe d'infirmier.ère.s expert.e.s fournit des évaluations complètes et des plans de soins adaptés. Cette approche proactive assure un soutien précis, des conseils experts et une intégration harmonieuse, permettant aux résident.e.s de s'épanouir chez eux et chez elles.

Contact : Valerie Levesque, Responsable de coordination soins intégrés en FSS,

Valerie.levesquea@extramuralnb.ca

Glucomètres avancés en soins à domicile au Manitoba

Soins communs Manitoba

En août 2025, Soins communs Manitoba a présenté la directive clinique, approuvée par la province, *Advanced Glucose Monitors in the Home Care Setting* qui vise à améliorer et à standardiser l'usage de glucomètres avancés pour les soins à domicile. Cette directive fournit un soutien complet pour des client.e.s éligibles qui ont besoin de ces outils, assurant des soins sécuritaires et de haute qualité.

Contact : Sue Lotocki (elle/she), Directrice de programme provincial – Soins primaires, soins à domicile, en communauté et soins palliatifs, Soins communs Manitoba,

Soins intelligents à domicile : un nouveau programme pour un vieillissement sécuritaire à la maison

Equinoxe

Equinoxe Soins de Vie et OROT (CIUSSS du Centre-Ouest-de-l'Île-de-Montréal) mènent une étude de 18 mois financée par le gouvernement, utilisant des capteurs acoustiques alimentés par l'IA pour détecter précocement les signes de déclin de santé chez les aînés vivant à domicile. Combiné à des services de soins réactifs, ce programme vise à réduire les hospitalisations et à favoriser un vieillissement autonome et sécuritaire à la maison.

Lien / Contact : info@equinoxe.ca et <https://soinsmontreal.ca>

Coin ECHO

Chacune des cliniques TeleECHO suivantes valent 1 crédit d'activité certifié de Mainpro+®

Coordination des transitions en cas complexes de démence et de multimorbidité

26 novembre, 2025 | 12h – 13h Heure de l'est

Les soins pour les individus souffrant de démence et de multiples conditions chroniques impliquent souvent des transitions fréquentes entre les milieux de soins. La réussite de la coordination de ces transitions reste cruciale afin d'assurer la continuité, de réduire le stress et d'obtenir de meilleurs résultats pour les patient.e.s et les familles.

Rejoignez-nous avec Dr. Ivy Oandasan, Carin MacInroy et Amanda Gerrits, qui partageront des stratégies pratiques conçues pour améliorer la communication, renforcer la collaboration, et assurer la continuité entre les soins à domicile et les soins primaires.

[Apprenez-en plus et enregistrez-vous](#) | [Téléchargez l'étude de cas](#)

Renforcer la planification de soins intégrés avec interRAI-HC et les CAPs

3 décembre, 2025 | 12h – 13h Heure de l'est

La planification intégrée nécessite une data d'évaluation régulière. Cette session explore le rôle des interRAI-HC et des « Collaborative Action Points » (CAPs) pour guider les équipes interdisciplinaires afin de cocréer des plans de soins adaptés aux besoins et désirs de chaque individu.

Rejoignez Dr. John Hirdes, Katarina Busija et Leslie Eckel dans une discussion sur les stratégies permettant d'améliorer la collaboration et la communication.

[Apprenez-en plus et enregistrez-vous](#)

Naviguer l'autonomie et la sécurité en soins complexes

10 décembre, 2025 | 12h – 13h Heure de l'est

Trouver l'équilibre entre l'autonomie et la sécurité reste un défi important en soins de démence. Cette session met en valeur le rôle des schémas légaux et éthiques, tels que la capacité, le consentement et le devoir d'agir, pour guider la prise de décision centrée sur la personne.

Rejoignez Dr. Kerry Bowman et Olesya Kochetkova pour une discussion sur les stratégies disponibles afin de naviguer les tensions éthiques, cultiver la responsabilité partagée et bâtir la confiance.

[Apprenez-en plus](#) | [Téléchargez l'étude de cas](#)

L'Évaluation de la fragilité en soins complexes : Trouver l'équilibre entre le risque, le jugement et la planification de soins

21 janvier, 2026 | 12h – 13h Heure de l'est

L'évaluation de la fragilité n'est pas qu'une question de pointage, c'est une conversation qui renseigne la planification des soins. Cette session se penchera sur le rôle du « Pictorial Fit-Frail Scale » (PFFS), qui permet de mener une évaluation pertinente, sur le rôle du jugement professionnel et sur comment la

compréhension de la perception de risque chez les adultes plus âgé.e.s peut améliorer la planification de soins.
Rejoignez Dr. Kenneth Rockwood et d'autres participant.e.s pour un partage de stratégies qui permettent de réduire le stigma, d'améliorer l'engagement et de soutenir la prise de décisions proactives et dans le respect en soins à domicile et en soins primaires.

[Apprenez-en plus et enregistrez-vous](#)

À ne pas rater

Soutenir les proches aidants à domicile

Les proches aidants jouent un rôle essentiel pour permettre aux aînés de vieillir en sécurité à la maison, mais leurs responsabilités peuvent être exigeantes. Cet article présente des façons concrètes de les soutenir - soins de répit, ressources financières et soutien émotionnel - afin de préserver leur bien-être et celui de leurs proches.

[Lire l'article](#)

Engagez-vous



Joignez-vous au plaidoyer canadien pour une stratégie nationale des IAs inclusives et fiables

Le gouvernement du Canada a lancé une consultation de 30 jours afin de renseigner la prochaine stratégie nationale sur les IAs. Des groupes de société civile prônent un processus plus inclusif et à base de valeurs. Signez la lettre ouverte et rajoutez le logo de votre organisation afin d'assurer que le futur des IAs au Canada reflète les pensées de tout.e.s les canadien. ne.s.

[Signez la lettre](#)

Aidez à renseigner le vieillissement dans la dignité en soins à long terme

L'Institut canadien d'information sur la santé (ICIS) développe un nouveau groupe d'indicateurs afin de mesurer le vieillissement dans la dignité, avec une sortie prévue pour 2026. Afin de soutenir ce travail, ICIS a commencé un partenariat avec PRA Inc. pour mener des sondages virtuels de groupe en novembre 2025. Les avis d'effectifs et d'administratifs en maisons de soins à long terme, de résident.e.s et de soignant.e.s ou de membre de la famille aideront à assurer que ces indicateurs reflètent les réalités, les préférences et les valeurs vécues.

[Faites-vous entendre et aidez à renseigner le futur des soins à long terme.](#) Des questions? Contactez indicators@cihi.ca

Série nationale de conférences scientifiques pour les professionnel.le.s en soins palliatifs

McGill Soins Palliatifs lance une Série nationale de conférences scientifiques afin d'aider les professionnel.le.s en soins palliatifs dans l'ensemble du Canada. Cette série présente les dernières recherches, pratiques innovantes et stratégies pour répondre aux défis importants du secteur. Dix sessions seront offertes chaque année, en présentiel et à distance sur Zoom, afin de cultiver le partage de savoirs et la collaboration au plan national.

[Apprenez-en plus](#)

Intégration des infirmières et infirmiers formés à l'étranger en Ontario : perspectives des employeurs

Le projet vise à examiner les perspectives des employeurs du secteur de la santé en Ontario concernant les répercussions des réformes d'inscription de l'OIIO ainsi que les défis liés à l'intégration des infirmières et infirmiers formé.es (IIFE) à l'étranger en Ontario. Il cherche à mieux comprendre les enjeux auxquels les employeurs sont confrontés quant à la préparation des IIFE à exercer en Ontario et à identifier des solutions pour y remédier. Pour plus d'informations ou pour exprimer votre intérêt à participer, contactez Audrey Kruisselbrink, Coordinatrice de recherche, par email : akruisse@uottawa.ca

Pour en savoir plus sur les possibilités de parrainage avec l'infolettre de l'Association canadienne des soins et services à domicile, veuillez contacter chca@cdnhomecare.ca

L'Association canadienne des soins à domicile (ACSD) favorise l'excellence dans le domaine des soins à domicile grâce à son leadership, à ses activités de défense des intérêts, à la sensibilisation et à la diffusion des connaissances. Au nom de nos membres partout au Canada, nous travaillons à promouvoir notre vision de soins à domicile et de soutiens communautaires accessibles et adaptés, qui permettent aux personnes de rester chez elles en toute sécurité, dans la dignité et avec une bonne qualité de vie.



Canadian Home Care Association | 2000 Argentia Rd. Plaza 3 Suite 302 | Mississauga, ON
L5N 1W1 CA

[Unsubscribe](#) | [Constant Contact Data Notice](#)